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Consell de Barri La Clota 
  

Data:  9 de juliol de 2024 a les 19:00 hores.  

Lloc:  Torre Jussana (Av. del Cardenal Vidal i Barraquer, 30).  
 

  

Assistents:   
-Taula:   

 

            Lluís Rabell         Regidor del districte 

-Grups polítics representats:   
Rodrigo Reyero (GMD PSC) 
Anna Maria Gómez (GMD BComú) 
Arnau Vives (GMD JuntsXCat) 
Xavier Simó (GMD ERC) 
María Visitación Yerbes (GMD VOX) 

-Entitats representades:   
Associació Humans a la Terra 
Associació de Veïns de La Clota 
  
-Veïnes i veïns assistents: 26 assistents. 

 

Ordre del dia:  
1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la vicepresidència del Consell de barri 

2. Modificació del Pla General Metropolità de La Clota 

3. Informació d’obres i projectes del Barri  

4. Torn obert de precs i preguntes 

 
  

 

Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull d’acords.  
  

Sergi Perea   Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó  
Rodrigo Reyero   Conseller de Barri de La Clota  
Elena Amat   
Josep Aliò 

Gerent d’Horta-Guinardó 
Cap de Departament de Planejament Derivat 
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El Conseller de Barri presenta els membres de la Taula i explica que per motius 
personals l’exconsellera del barri ho ha hagut de deixar. Inicia la sessió donant pas als 
punts de l’ordre del dia. 
  

1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la Vicepresidència del Consell de 
Barri 
 
El Conseller de Barri explica de què es tracta la Comissió de Seguiment i les 
feines que fan. És l’encarregada de decidir l’ordre del dia dels Consells de Barri. 
Està formada pels Grups Municipals del Districte que hi tenen representació. 
També en pot formar part qualsevol entitat del barri que ho vulgui i qualsevol veí 
o veïna a títol personal.  
Es fan les renovacions cada quatre anys, i aquest toca renovar-la. Han rebut 6 
candidatures: Associació Humans a la Terra; Jordi Casas Herrero (Associació de 
Veïns de La Clota); Paqui Pérez Hernández (Associació de Veïns de La Clota); 
Roser Puig Oliva (Associació de Veïns de La Clota); Rafael Torello Baldrich 
(Associació de Veïns de La Clota); Àngels Corsellas i Corbella (Associació de 
Veïns de La Clota).  Es procedeix a fer la votació. Queda aprovada la Comissió 
de Seguiment.  
 
Es procedeix a fer la renovació de la Vicepresidència del Consell de Barri on fan 
de nexe entre la comissió i el veïnat, fer un seguiment efectiu dels temes del barri 
i que es compleixin els acords. En el termini establert no s’ha rebut cap 
candidatura.  

 
2. Modificació del Pla General Metropolità de La Clota 

 
Fa uns dies va tenir una reunió amb la Junta de l’Associació Veïnal per explicar 
l’estat actual de la modificació del Pla General Metropolità pel que fa a La Clota, 
reordenació i el futur parc.  
 
Dona pas a Josep Aliò perquè expliqui la situació amb la maqueta feta el 2012. 
L’àmbit de conservació, fa dos o tres mesos es va fer una suspensió de llicències 
per qüestions econòmiques, aquesta suspensió té la voluntat que en un any hi 
hagi una aprovació inicial per proposar alguna cosa diferent. Això ha de servir per 
què en el futur Parc Central de la Clota, també pugui entrar en aquesta 
modificació perquè hi ha un determinat compromís per part de Districte i veïnal 
per la creació d’uns horts urbans.  
En relació al que hi ha avui en dia aprovat per la Clota reordenació, aquesta 
modificació del Pla General té el resultat de desmuntar l’afectació viària, aprofitar 
el vial existent que està en zona verda i traslladar aquest vial al vial paral·lel que 
està l’Avinguda de l’Estatut. De tal manera que tenim amb carril unidireccional 
dues zones construïdes i s’acabarà de fer la part de baix. Aquest resultat va ser 
compartit pels veïns de La Clota i gràcies a ells, l’equipament que havia d’anar a 
l’entrada del parc es va situar al costat de l’Avinguda de l’Estatut. El projecte 
d’urbanització no se us ha ensenyat i, per tant, s’entén l’emprenyament. A finals 
de setembre hi haurà una reunió amb els veïns per ensenyar-li les traces 
fonamentals del projecte.   
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La Gerent del Districte fa dues esmenes, la previsió del projecte es començarà a 
mitjans de setembre. Es volia començar abans, però hi havia diversos temes que 
s’havien de parlar i garantir, un d’ells era els horts, l’altre l’aparcament a la zona 
de baix on en un futur hi haurà el Cap d’Horta-La Clota. Es va demanar que 
l’afectació fos mínima. Per últim, la masia no s’enderroca i la idea és mirar els 
usos que pot tenir.  
 
Des del Districte s’han demanat dos estudis, el primer aglutina tot el que s’ha fet 
fins ara i incorporant elements que no estiguin catalogats o protegits. L’altre, un 
estudi hidrològic de l’aigua en l’àmbit de La Clota en el futur parc. Aquests dos 
estudis estaran a finals del 2024.  
 
Després de l’explicació es dona pas a dubtes o preguntes sobre la modificació del 
pla general de La Clota.  
 
Intervenció Resposta 
Víctor, membre de l’Associació 
d’Humans a la Terra:  
Estan agraïts de l’explicació que s’ha 
fet en aquest consell en comparació 
de l’anterior. Com a entitat que 
gestiona aquest espai (els horts) volen 
ser presents en aquest diàleg que es 
presenta per la modificació de llocs 
d’aquests espais.  

 

 
3. Informació d’obres i projectes al barri   

  
El Regidor del districte, Lluís Rabell, explica les actualitzacions dels principals 
projectes i actuacions del barri: 
  
- Substitució del mur al carrer Lisboa 122: On es farà la substitució 

funcional del mur de maçoneria existent al carrer Lisboa 122. El mur està 
situat entre dos murs de formigó i l’any 2020 ja va patir un desplaçament 
parcial, posant en risc les naus industrials que es troben al costat. Ha sigut 
un projecte que ha portat més complicacions de les esperades i ha hagut de 
ser BIMSA qui s’encarregui de fer el projecte i això ha portat un cert retard. El 
projecte executiu està en licitació imminent (abans de vacances) i l’inici 
d’obres està previst pel primer trimestre de l’any 2025. Durada aproximada 
de 4 mesos. Té un pressupost estimat d’execució de 435.000 euros.  

- Projecte de reparació de patologies constructives de l’edifici del Pavelló 
de la República: El projecte executiu està redactat pendent d’actualitzacions 
i revisions. El pressupost estimat és de 1.350.000 euros. Les actuacions se 
centraran en arreglar les patologies constructives existents, retirada d’amiant, 
deteriorament de les façanes... Al setembre es licitarà l’actualització del 
projecte executiu de l’àmbit 1 (edifici principal) i la contractació de la redacció 
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del projecte executiu de l’àmbit 2 (exterior), si tot va bé, es podria fer l’inici 
d’obres al 1r semestre del 2026.  

- Nomenclàtor: Cal dotar els nous carrers que s’obren arran de Clota 
reordenació. S’ha canviat el nom dels carrers de Joaquim Amat-Piniella, 
Plaça Josep Fontana i Lázaro, carrer de l’Olimpíada Popular i el carrer de Ca 
l’Iglésies.  

- Pla Endreça: És la resposta integral, transversal i coordinada de 
l’Ajuntament per aconseguir garantir l’excel·lència de l’espai públic de la 
ciutat. Cal passar de la reacció davant les incidències a la planificació, que 
permeti intensificar les reparacions, i la flexibilitat, que possibiliti trencar la 
rigidesa per reaccionar amb immediatesa davant les incidències. La dispersió 
d’operadors ha de donar pas a la concentració per optimitzar recursos. Àrees 
de millora que cal intervenir: tenir una visió global de l’espai públic; resultats 
insatisfactoris pel que fa a recursos abocats; aportar més recursos tant en 
personal com a material; impulsar el paper de l’autoritat municipal; eines de 
control per reforçar les inspeccions... Pressupost molt ambiciós que engloba 
tota la ciutat, aproximadament 550.000 milions d’euros.  

- Campanya “A Casa Teva” de l’Agència de Salut Pública de Barcelona: 
És una campanya d’informació, sensibilització i conscienciació ciutadana 
amb l’objectiu de reduir la presència de focus dels mosquits tigre a la 
propietat privada. Dues visites presencials a un mateix domicili, una primera 
informativa i pedagògica, i una segona d’avaluació per tal de valorar si la 
intervenció ha estat eficaç.  

- Actuacions amb brigada durant l’any 2023: Total de 14 actuacions al Barri. 
Per import de 72.951 euros. Arranjament de voreres, millora de guals i 
escocells, reposició de pilones i instal·lació de nous bancs.  

- Desbrossaments de Solars municipals 2024: Durant aquest mes està 
previst efectuar el desbrossament de 2 solars al barri, Avinguda Marquès de 
Castellbell 2A i Carrer Alarcón 11-19B.  

- Altres temes d’interès que van sorgir a la comissió de seguiment:  
• La manca de contenidors de recollida selectiva al carrer Alarcón, 

resolt a principis del desembre 2023. Es va instal·lar una bateria de 
contenidors selectiva davant del número 5.  

• Manca de contenidors en els nous habitatges de l’Avinguda de 
l’Estatut. Amb la construcció dels nous habitatges ja es va 
implementar una nova bateria de contenidors, tot i això, es va 
detectar un increment substancial de residus coincident amb el 
període de mudances i es va reforçar el servei de recollida de 
residus, actualment, l’equip de neteja no ha detectat la necessitat 
d’incrementar el nombre de contenidors.  

• Autobús a La Clota, el suggeriment que passi la línia 112 pel carrer 
Alarcón o qualsevol carrer del barri viable. TMB està estudiant la 
viabilitat. 

• Petició d’instal·lació d’un semàfor a la cruïlla del carrer Alarcón i el 
carrer Lisboa. La GUB ha dictaminat que no té gaire sentit pel volum 
de circulació i la proximitat de l’altre semàfor.  
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• Arranjament provisional de l’Avinguda Marquès de Castellbell. El 
mes de maig es va posar en servei de l’enllumenat públic i es va 
retirar el pal de fusta existent durant el mes de maig.  

• Acumulador patològic de La Clota, que genera brossa. És una 
situació complicada, tant Serveis Socials com la GUB hi estan al 
damunt; hi ha un servei de neteja per evitar acumulacions de brossa.  

 
4. Torn obert de paraules  

  
En primer lloc, el Conseller de Barri convida a intervenir les persones que han 
formulat preguntes per escrit. Es contesten les qüestions i, si no és possible 
disposar de la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la 
informació al/la ciutadà/na a través de la modalitat escollida al full d’intervenció.  
 
 
Intervenció  Resposta  
Àngels Corsellas:  
▪ Un repartiment de papereres per 

tot el barri, perquè només hi ha 
comptabilitzades una.  

▪ Són bastant decebedores les 
propostes que s’han rebut avui, 
perquè l’única és el mur del Carrer 
Lisboa.  

▪ Projecte de reparació de 
patologies constructives de l’edifici 
del Pavelló de la República, no 
l’hauríem d’assumir La Clota 
perquè no pertany al barri i 
hauríem d’aprofitar aquells diners 
per avançar el parc.  

▪ S’ha retirat el pal de fusta, però 
segueix el metàl·lic enmig de la 
vorera, la urbanització d’aquella 
zona està molt bé, però el pal allà 
molesta.  

▪ El problema de la persona sabem 
que és difícil i que actueu 
ràpidament, però potser s’estan 
invertint diners públics quan es 
necessita una altra solució.  

Regidor:  
▪ Agafen la petició de la col·locació 

de més papereres.   
▪ El Projecte de reparació de 

patologies constructives de l’edifici 
del Pavelló de la República és un 
projecte de ciutat i, per tant, és 
vostre també, i us interessa saber-
ne. I no comporta menys diners a 
La Clota.  

Roser Puig, veïna: 
▪ No hi ha hagut encartellada 

d’informació als veïns del consell.  
▪ La resta d’urbanització de carrers 

de la Clota Conservació que 
queden pendents de la fase 3 i 4.  

Regidor:  
▪ Es reben els informes de 

l’encartellada del Consell, però 
revisarem i es pensaran altres 
maneres.  



  6  

Jordi Casas, veí: 
▪ Quan es va urbanitzar el Passatge 

Feliu–Circ-Amor, hi ha diferents 
tubs que surten del terra negre 
que cada vegada estan més 
degradats.  

▪ Hi ha dos bancs davant del carrer 
Martí Codolar, estaria bé posar 
més bancs.  

▪ No s’han vist cartells de la 
convocatòria del consell.  

Regidor: 
▪ Agafen la petició de la col·locació 

de més bancs.   

Veí: 
▪ La neteja de la persona que 

acumula residus no s’està fent de 
manera ràpida i eficient, són veïns 
afectats de primera mà.  

Conseller Tècnic:  
Hi ha reunions específiques. I es 
realitzen neteges diàries a la zona 
pública i respecte al pàrquing es 
necessita d’uns serveis en vertical de 
neteja mensual.  

 Veïna: 
▪ Hi ha una persona que 

s’encarrega d’arrencar tots els 
cartells del consell.  

 

 Lourdes Buque, veïna nova: 
▪ Proposta viària, si vens des del 

Túnel de la Rovira quan entres a 
la plaça de l’Estatut, hi ha senyals 
al terra que no pots entrar a Riera 
Marceli. Estaria bé fer un carril on 
es pogués entrar.   

Gerent: 
▪ Ho traspassaran a la taula de 

mobilitat per parlar-ho.  

  
Es dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:20 hores.  

    
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://www.youtube.com/watch?v=pTKYnY_u9xw  
  
  
  
  
  

https://www.youtube.com/watch?v=pTKYnY_u9xw

